
 

             Protokół Nr XLI/23 

                                                          z dnia 26 maja 2023 r. 

                         od godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:14 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Andrzej Dutkiewicz  

3. Tomasz Filipowski  

4. Hanna Iwaniuk  

5. Marcin Łabędzki  

6. Paweł Mataśka  

7. Dawid Mazurkiewicz 

8. Ewa Mielczarek-Sójka  

9. Krzysztof Nowak  

10. Joanna Pawłowska  

11. Zbigniew Piotrowski 

12. Tomasz Półgrabia  

13. Wojciech Rychlik  

14. Romuald Solarek  

15. Stanisław Szuster  

16. Piotr Warchlewski  

17. Grzegorz Włodarczyk  

18. Jadwiga Ziółkowska  

19. Tomasz Ziółkowski  

Punkt 1 

Otwarcie LXI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Sesję otworzył przewodniczący Rady Piotr Warchlewski. Stwierdził kworum.  

 

Punkt 2 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie LXI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LX/23 sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Przedstawienie informacji na temat sytuacji Lokalnych Grup Działania 



działających na terenie powiatu zduńskowolskiego.  

6. Sprawozdanie z Powiatowego Programu Przeciwdziałania Bezrobociu oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w latach 2020-2022.   

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Zduńskiej Woli za 

rok 2022.   

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań                                       

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych                                      

i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na ich realizację w 2023 r. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu Zduńskowolskiego                            

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego za 2022 r.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, znajdujących się na obszarze powiatu zduńskowolskiego w roku 

2023.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia umowy w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na remont drogi powiatowej nr 4904E na 
odcinku od skrzyżowania Korczew – Wólka Wojsławska do skrzyżowania                         
z drogą powiatową nr 4907E w miejscowości Suchoczasy.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 

2023. – FK/RP- 9/23  

13. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych 

od ostatniej sesji. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie LXI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.   

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku dziennego obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu ustaliła porządek posiedzenia. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że mają miejsce protesty stanowiące 



sprzeciw wycince drzew w Lesie Paprockim. W związku z protestami Zarząd Powiatu 

proponuje podjęcie przez Radę Powiatu sprzeciwu wobec planowanej wycinki.                  

W dniu 23 maja br. Zarząd Powiatu wystąpił do Nadleśnictwa Kolumna z zapytaniem 

o wycinkę drzew oraz o brak wystarczającej liczby nasadzeń. Odpowiedź w tej 

sprawie nie dotarła. Podobne stanowisko przyjęła Rada Miasta Zduńska Wola. 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski zaproponował podjęcie tego tematu                     

w sprawach różnych. 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z LX/23 sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LX/23 sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Zbigniew Piotrowski, 

Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , 

Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Mazurkiewicz 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu przyjęła protokół.  

 

Punkt 4 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchalewski do Komisji Uchwał i Wniosków zgłosił 

następujących radnych: 

1/ Zbigniewa Piotrowskiego, 

2/ Stanisława Szustera,  

3/ Pawła Mataśkę. 

W/w radni wyrazili zgodę na pracę w komisji.  



Głosowano w sprawie: 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Tomasz Półgrabia , 

Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Paweł Mataśka , Zbigniew Piotrowski 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek  

 

Skład Komisji Uchwał i wniosków: 

1/ Zbigniew Piotrowski – przewodniczący, 

2/Stanisław Szuster – członek, 

3/ Paweł Mataśka - członek. 

Punkt 5 

Przedstawienie informacji na temat sytuacji Lokalnych Grup Działania działających 

na terenie powiatu zduńskowolskiego. 

 

Radny Marcin Łabędzki poinformował, że w województwie łódzkim działa 15 grup 

lokalnych. Swoją działalność prowadzą od 15 lat. Przedstawił krótką informację na 

temat działalności LGD Podkowa. Radny  poinformował, że w wyniku szeregu 

nieprawidłowości związanych z powstaniem i funkcjonowaniem nowych grup,  

wystąpił z wnioskiem o zaproszenie na sesję LGD „Podkowa”, LGD „Sukces” celem 

zaprezentowania się i przedstawienie swojej działalności oraz zaproszenie 

przedstawicieli Marszałka Województwa Łódzkiego, który wyjaśni zawiłości 

proceduralne związane z funkcjonowaniem programu Lider.  Radny przytoczył 

informacje zwarte w prasie. 

Radny Dawid Mazurkiewicz zwrócił uwagę, że przytaczanie doniesień prasowych jest 

niepoważne. 

Radny Marcin Łabędzki poinformował, że obawy nie wynikają tylko z doniesień 

prasowych. Komisja Europejska  w dniu 5 czerwca 2023 r. wystosowała list do Pana 

Ministra Rolnictwa i wszystkich Marszałków, również do Pana Grzegorza Schreibera 

dotyczący napływających informacji kwestionujących prawidłowości w tworzenia 

lokalnych grup działania Lider. Zostały one  przekazane w formie listu, zapytań do 



posłów parlamentu europejskiego. Istota dotyczy prawidłowego zarządzania 

finansami i zapobiegania konfliktowi interesów.  Jeżeli informacje zostaną 

potwierdzane będzie to miało wpływ na należyte zarządzanie finansami Taka 

sytuacja grozi utratą dofinansowania. Komisja przypomina obowiązujące zasady Unii 

Europejskiej zawarte w Rozporządzeniu Finansowym Unii Europejskiej. Środki z 

budżetu Unii powinny być wydatkowane w sposób unikający konfliktu interesu (art. 

61 ust. 3 w/w Rozporządzenia)…  

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że Unia Europejska i wszelkie traktaty to 

przede wszystkim transparentność, pełen dostęp i konkurencyjność. Zwrócił się do 

Przewodniczącego Rady o reagowanie na takie sytuacje. Gdybyśmy zaczęli cytować 

doniesienia prasowe co najmniej z przed 12 lat to byśmy stąd nie wszyli.   

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że nie może odmówić 

radnemu możliwości wypowiedzenia się.  

Radny Marcin Łabędzki poinformował, że na sesji nadzwyczajnej Sejmiku 

Województwa  Przewodnicząca Sejmiku nie dopuściła LGD do głosu. Wniosek o 

zbadanie tej sprawy  na posiedzeniu sejmu przedstawił Poseł Joński. Nie zna 

odpowiedzi. Nie są to zatem tylko doniesienia prasowe. Informacje te są do 

zweryfikowania.  

Radny Zbigniew Piotrowski poprosił, by się powoływać jedynie na głosy, gdy ktoś 

napisał że zostały złamane przepisy prawa unijnego (dyrektywy unijne) a nie 

domysły. Delikatnie na temat doniesień prasowych.  

Radny Krzysztof Nowak poinformował, że jest przekonany, że grupy istniejące i te 

nowopowstałe nie będą się wykluczać. Jak to będzie, nie może tego do końca 

potwierdzić. Grupa Podkowa faktycznie funkcjonuje wiele lat. Byłem na krótkiej 

prezentacji. Samorządy, OSP i przedsiębiorcy otrzymały sporo środków. Jestem 

przekonany, że te nowe grupy również będą dobrze służyły mieszkańcom. Jestem w 

Lokalnej Grupie Sukces, myślę że grupy istniejące nie będą wykluczane. Jeżeli 

uznam, że to koliguje w jakiś sposób, jestem w stanie zrezygnować z uczestnictwa.  

Została przedstawiona prezentacja multimedialna.  

Pan Paweł Perdek przedstawiciel LGD Podkowa poinformował, że stowarzyszenie 

jest stowarzyszeniem oddolnym. Nikt nie patrzy tutaj na legitymację partyjną.  

Stowarzyszenie liczy kilkadziesiąt osób o różnych poglądach. Skupia trzy sektory: 

gospodarczy, społeczny i publiczny. Na terenie powiatu nie mogą działać dwie 

Lokalne Grupy. Stowarzyszeń może być wiele (jest tutaj dobrowolność) ale LSR 

może realizować tylko jedna grupa. Jeżeli chodzi o dystrybuowanie środków unijnych 

ważna jest transparentność, konkurencyjność.  Dziś tych dwóch elementów nam 

starym LGD-om brakuje. Konkurencji się nie boimy ale ważne byśmy mieli równe 

szanse jeżeli chodzi o konkurs na lokalną strategię działania. Dopuszczone zostały 

LGD – y, które nie miały wpisów do KRS -u. Powstawanie LGD to dość złożony 

proces a tu w jednym momencie województwo zostało równo podzielone. Jeżeli 

chodzi o konsultacje, było jedno takie spotkanie na którym nie pojawiała się żadna 



osoba. Kiedy indziej przyjechała osoba, która nie była za bardzo zorientowana po co 

na te konsultacje przyjechała. Trudno znaleźć choćby strony internetowe tych 

nowych grup (przepływ informacji o spotkaniach , konkursach, kontakt do biura). Nie 

boimy się konkurencyjności ale mamy podejrzenie, że możemy zostać 

nierównorzędnie potraktowani podczas rozstrzygnięć konkursowych.  Takie są nasze 

obawy. Chodzi, by gra była czysta. Urząd Marszałkowski kontroluje jak zostały 

wydane środki. Kontrole zawsze wychodzą pozytywnie. Dwukrotnie otrzymaliśmy 

bonusy.  

Radny Tomasz Półgrabia zapytał kto był założycielem stowarzyszenia, kto zasiadał w 

zarządach. Z jakich ugrupowań politycznych pochodzą w/w osoby.  

Pan Paweł Perdek odpowiedział, że nie wie kto do jakich ugrupowań politycznych 

należy. Prezesem LGD Podkowa jest pani Ewa Padzik, Alicja Sobczyńska, Paweł 

Perdek – skarbnik, członek z gminy Zadzim – Pan Marian Ufnalski, Magda Jaworska 

z gminy Poddębice, Oliwia Pawlikowska z gm. Zapolice – pracuje w czynie 

społecznym, nowy członek. Informacje te znajdują się na stronie internetowej.   

Przewodniczący Piotr Warchlewski poinformował, że są to dane osobowe i nie 

można ich ogłaszać.  

Radny Marcin Łabędzki poinformował, że pierwszym prezesem był Paweł Mataśka 

osoba bezpartyjna.  

Pan Paweł Perdek poinformował, że inicjatorami tego stowarzyszenia był pan Zenon 

Kowalski ówczesny Wójt Gminy Zapolice i Pan Henryk Staniucha ówczesny Wójt 

Gminy Zduńska Wola.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik pogratulował grupie Podkowa ich 15 – letniej 

działalności. Jest to ważna działalność w środowisku poza wielkomiejskim. Wpłynęła 

na pobudzenie rozwoju lokalnej społeczności. To są fakty. Jest nie na miejscu 

przywoływanie kto do jakiej partii należy, do jakiego Kościoła chodzi, w jakiego Boga 

wierzy. Jest to jego indywidualna sprawa. Co z tym będzie, skoro jest taki kierunek 

działania by to zniszczyć. Z dorobkiem, trwałością projektów.  

Pan Paweł Perdek stwierdził, że trudno powiedzieć co będzie z LGD. Nie poddajemy 

się. Zostaniemy, jeżeli przegramy konkurs w tej transparentnej rywalizacji. 

Oczywiście zawsze może przyjść ktoś lepszy.  Efekty 15-letniej działalności będą 

długo trwały. Kapitał społeczny nie zniszczy żadna decyzja. Aspekt społeczny jest 

najważniejszy.  

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał co skalda się na budżet LGD.  

Pan Paweł Perdek poinformował, że na budżet LGD składa się z kilku komponentów. 

Składki członkowskie, gminy (Zadzim, Zapolice, Szadek, Zduńska Wola) wnoszą 

składki samorządowe, głównym składnikiem są pieniądze przekazane na realizację 

lokalnej strategii rozwoju przyznawane przez Urząd Marszałkowski wg. określonych 

kryteriów: np. liczby ludności. Korzystamy z dofinansowania projektów. Na walnym 



zebraniu członków analizowane jest sprawozdanie finansowe. Później zarząd 

otrzymuje wotum zaufania albo nieufności.   

Starosta Hanna Iwaniuk pogratulowała grupie LGD Podkowa.  

Radny Krzysztof Nowak poinformował, że nie czuje się kompetentny by wypowiadać 

się w imieniu LGD Sukces. Zaproponował zaprosić członków zarządu. Obawy jakie 

się pojawiły powinny zostać omówione na Sejmiku. Wszystkie obawy przekaże. 

Prezentacja jaka została przedstawiona jest bardzo ciekawa. Dobrze by te środki 

spłynęły na teren naszego powiatu. Nie można zamykać się na jedną grupę. Martwi 

mnie wykluczanie. Może należy pomyśleć  o jakiejś współpracy.   

Radny Marcin Łabędzki zapytał do kiedy były przyjmowane wnioski w sprawie 

rejestracji LGD i przyznanie pomocy przygotowawczej.   

Pan Paweł Perdek był to kwiecień 2022 r. Większość nowych lokalnych grup 

działania rejestrowało się w pierwszym kwartale od marca do maja w KRS. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Krzysztofa Nowaka ważne by strategie były 

uchwalane partycypacyjnie. Nawet ustawodawca nakazuje organizować konsultacje. 

Przebudowa drogi nie jest decyzją wyłącznie Zarządu czy pani Starosty. Jak te 

konsultacje są przeprowadzane można mieć wątpliwości. Podobnie jest z lokalnymi 

strategiami rozwoju. Budując strategie rozwoju opieramy się na potencjale przede 

wszystkim mieszkańców. Wszytko jest udokumentowane. Można wejść na stronę i 

zobaczyć jak te działania wyglądały (są tam fiszki projektów, pomysłów itd.). Nie 

widzimy tego w działaniach grupy lokalnej Sukces. Nawet ze strony internetowej nie 

można się niczego dowiedzieć. Ona funkcjonowała przez kilka dni. Stąd nasze 

obawy.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski  poinformował, że zaprosił na sesję 

przedstawicieli LGD Sukces i Urzędu Marszałkowskiego.  

Radny Krzysztof Nowak zaproponował powyższe obawy przekazać Panu 

Marszałkowi. Był pewien, że na sesji będzie przedstawiciel LGD Sukces i 

przedstawiciel Urzędu Marszałkowskiego. 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że może jedynie wysłać 

zaproszenie.  

Radny Marcin Łabędzki podziękował za wprowadzenie punktu dotyczącego 

działalności LGD. Składając wniosek wnosiłem o zaproszenie grupy Sukces i 

Podkowa oraz przedstawiciela Pana Marszałka. Przykro mi, że nikt nie odpowiedział 

na to zaproszenie. Wnioski były składane do kwietnia a rejestracja grupy Sukces 

widnieje z datą 9 czerwca. Mija się data rejestracji stowarzyszenia z datą  konkursu. 

To są wątpliwości i to narusza transparentność, że zasady są różne dla różnych 

beneficjentów. Organ który się zajmuje wdrażaniem jednego działania jest równo 

dostępny dla wszystkich, którzy chcą z tych środków skorzystać.  Stwarza reguły 

jednakowe dla wszystkich. Jeden punkt o tych zachwianiach mówi.  



Punkt 6 

Sprawozdanie z Powiatowego Programu Przeciwdziałania Bezrobociu oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w latach 2020-2022. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o opinię Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Ogólnospołecznej Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.   

Przewodniczący Komisji Programowo – Budżetowej Grzegorz Włodarczyk 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej  

Stanisław Szuster poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty 

uchwał. 

 

Rada Powiatu przyjęła powyższe sprawozdanie. Nie wniosła uwag. 

 

Punkt 7 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Zduńskiej Woli za rok 

2022. 

 

Rada Powiatu przyjęła powyższe sprawozdanie. Nie wniosła uwag. 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na 

ich realizację w 2023 r. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na 

ich realizację w 2023 r.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/22/23 zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na ich realizację w 2023 r. 

 

Punkt 9 

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu Zduńskowolskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2022 r. 

 

Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie. Nie wniosła uwag.  

 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

znajdujących się na obszarze powiatu zduńskowolskiego w roku 2023. 

 

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał czy komisja zbadała czy firmy wykonujące prace 

konserwatorskie mają stosowne uprawnienia.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik odpowiedział, że wnioskodawca musi okazać 

stosowne  decyzje. Prace muszą zostać wykonane zgodnie ze sztuką pod nadzorem 

konserwatora zabytków. W odbiorze tych prac uczestniczy przedstawiciel 

wojewódzkiego konserwatora zabytków. Czyli wszystko odbywa się pod stosownym 

nadzorem. 

Radny Tomasz Filipowski zapytał dlaczego Szadek nie otrzymał żadnego grantu. 

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że oceny wniosków dokonuje komisja. 

Występuje do tych beneficjentów którzy nie złożyli pełnej aplikacji w oparciu o 

ogłoszony konkurs. Zgodnie z ustawą istnieje możliwość uzupełnienia wniosków. Tak 



było również w tym konkursie. Jeżeli chodzi o Szadek wnioskodawca wycofał swój 

wniosek dlatego nie był przedmiotem oceny merytorycznej .  

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

znajdujących się na obszarze powiatu zduńskowolskiego w roku 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/23/23 w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków, znajdujących się na obszarze powiatu zduńskowolskiego w roku 

2023. 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia umowy w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na remont drogi powiatowej nr 4904E na odcinku 

od skrzyżowania Korczew – Wólka Wojsławska do skrzyżowania z drogą powiatową 

nr 4907E w miejscowości Suchoczasy. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia umowy w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na remont drogi powiatowej nr 4904E na odcinku 

od skrzyżowania Korczew – Wólka Wojsławska do skrzyżowania z drogą powiatową 

nr 4907E w miejscowości Suchoczasy.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/24/23 w sprawie zawarcia umowy w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na remont drogi powiatowej nr 

4904E na odcinku od skrzyżowania Korczew – Wólka Wojsławska do skrzyżowania z 

drogą powiatową nr 4907E w miejscowości Suchoczasy.  

 

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2023. 

– FK/RP- 9/23 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2023. 

– FK/RP- 9/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Wojciech Rychlik , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Dawid Mazurkiewicz, Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/25/23 zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu na rok 2023. 



 

Punkt 13 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

 

Na sesji w dniu 28 kwietnia 2023 r. Rada Powiatu podjęła 2 uchwały.  
Uchwały wykonywane są zgodnie z ich postanowieniami. Od ostatniej sesji odbyły 
się 4 posiedzenia Zarządu Powiatu. Przedmiotem obrad  

Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego kierowania Powiatem, jak                                                    
i wypracowanie spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej Rady.    

inwestycje i zamówienia publiczne  
1. 28 kwietnia 2023 r. podpisana została umowa z firmą „DROMAK” Sp.  z o.o. na 
realizację zamówienia publicznego pn.: „Remont drogi powiatowej nr 4904E na 
odcinku od skrzyżowania Korczew – Wólka Wojsławska do skrzyżowania z drogą 
powiatową nr 4907E  w miejscowości Suchoczasy”. Termin zakończenia robót to 28 
września 2023 r. Wartość umowy wynosi 1650 973,65 zł. Remont dotyczy odcinka 
drogi nr 4904E o długości 2 185,84 m w kilometrażu 0+000 do 2+421. Z zakresu 
remontu wyłączony jest wiadukt kolejowy. Prace remontowe obejmują:  

• frezowanie nawierzchni,  

• wykonanie nowej nakładki bitumicznej,   

• remont poboczy,   

• odcinkową odbudowę zdegradowanych krawędzi jezdni wraz z ich 

wzmocnieniem,   

• wymiana krawężników betonowych oraz   

• remont przepustu DN 600.  

2. 15 maja 2023 r. podpisana została umowa o udzielenie dofinansowania ze 

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na zadanie pn.: „Remont drogi 

powiatowej nr 4904E na odcinku od skrzyżowania Korczew – Wólka Wojsławska 

do skrzyżowania z drogą powiatową nr 4907E w miejscowości Suchoczasy”. 

Wysokość dofinansowania wynosi 832 486,00 zł przy całkowitej wartości zadania 

1 664 973,65 zł.  

3. W dniu 18. 05.2023r. zostało ogłoszone drugie postepowanie                                         

o udzielenie zamówienie publiczne pn. „Opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej przebudowy drogi powiatowej nr 4921E ul. Spacerowa na odcinku 

od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 482 –  

ul. Łódzka do skrzyżowania z drogą powiatową nr 4907E ul. Szadkowska”, 
postępowanie jest prowadzone w trybie w trybie podstawowym, na podstawie art. 
275 pkt 1 ustawy z dnia 11 września 2019 r. – Prawo zamówień publicznych (Dz. 
U. 2022 poz. 1710 r. ze zm.). Termin składania ofert został wyznaczony na dzień 
26 maja 2023r do godziny 10:00. Zamawiający unieważnił  pierwsze postępowanie 
ponieważ  wyznaczonym przez Zamawiającego terminie tj. do dnia 10.05.2023r.  
nie wpłynęła żadna oferta.  

4. W dniu 11.05.2023r. odbyło się otwarcie ofert  złożonych                                               

w  postepowaniu o udzielenie zamówienie publiczne pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 3715E na odcinku Szadek – Prusinowice –Borki Prusinowskie – 

  



etap I”, postępowanie jest prowadzone w trybie w trybie podstawowym, na 

podstawie art. 275 pkt 1 ustawy z dnia 11 września 2019 r. – Prawo zamówień 

publicznych (Dz. U. 2022 poz. 1710 r. ze zm.). w terminie wpłynęły dwie oferty :  

Oferta nr 1 - Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Łask Spółka                                             
z ograniczoną odpowiedzialnością z Łasku na kwotę brutto 7 892 903,75 zł;  
Oferta ner 2 - „DROMAK” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością                                      
z Poręb  na kwotę brutto 12 730 500,00  zł.   

Zamówienie pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3715E na odcinku Szadek – 
Prusinowice – Borki Prusinowskie – etap I” jest finansowane ze środków Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych i środków własnych 
Powiatu Zduńskowolskiego oraz projektu pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 
3715E na odcinku Prusinowice – Borki Prusinowskie – etap I” finansowanego z Unii  
Europejskiej ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz  

Rozwoju Obszarów Wiejskich: Europa inwestująca w obszary wiejskie                                  
w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.  
  

edukacja  

W dniu 27 kwietnia 2023 r. w siedzibie Komendy Powiatowej PSP w Zduńskiej Woli 

oficjalnie zakończyła się trzynasta edycja wspólnego projektu Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Zduńskiej Woli oraz Starostwa Powiatowego pn. 

"Młodzież i pierwsza pomoc".  

Szkolenie skierowane było do przedostatnich klas szkół średnich                                         

z powiatu zduńskowolskiego. Uczniowie zapoznali się z procedurami  

udzielania pierwszej pomocy. Program zawierał przede wszystkim praktyczne zajęcia 

z prowadzenia resuscytacji krążeniowo-oddechowej, obsługi AED oraz m.in. sposoby 

reagowania przy zadławieniach lub oparzeniach. Łącznie w okresie od 6 lutego do 5 

kwietnia br. zduńskowolscy strażacy przeszkolili ponad 800 uczniów.  

sprawy społeczne  

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zduńskiej Woli, Dom Dziecka im. św. 

Maksymiliana Marii Kolbego w Wojsławicach, Domy  

Pomocy Społecznej  oraz Środowiskowe Domy Samopomocy                                       

z terenu Powiatu Zduńskowolskiego realizowały statutowe działania jednostki, a 

ponadto:  

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zduńskiej Woli prowadziło zadania 

dotyczące projektu „Rodzinka jest dobra na wszystko”, współfinansowanego                 

z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020 (realizowanego w latach 

2022-2024).  

  

Wychowankowie Domu Dziecka im. św. Maksymiliana Marii Kolbego                                        

w Wojsławicach uczestniczą w projekcie „#daMyradę”, dzięki któremu korzystają 

systematycznie z porad psychologa oraz biorą udział w warsztatach profilaktyki 

uzależnień cyfrowych.  



Zduńskowolski Szpital Powiatowy Sp. z o.o.:  

zakończenie prac remontowych budynku byłego Oddziału Dziecięcego: przebudowa 

pomieszczeń części parteru na potrzeby Oddziału Rehabilitacji;  

  

prowadzenie prac remontowych dostosowujących wejście do Oddziału Podstawowej 

Opieki Zdrowotnej oraz zakup sprzętu [inwestycja współfinansowana ze środków 

programu Dostępność Plus dla POZ z Ministerstwa Zdrowia (II postępowanie)];  

  

prowadzenie postępowania przetargowego na zakup sprzętu medycznego dla 

Szpitala w ramach realizacji projektu Dostępność Plus dla Szpitala z Ministerstwa 

Zdrowia;  

  

prowadzenie działań rozpoznawczych dotyczących ewentualnego postępowania 

przetargowego na zakup ambulansu na potrzeby  

Zespołu Ratownictwa Medycznego;  
  

przygotowywanie wniosku o finansowanie remontu Oddziału Internistycznego z 

Pododdziałem Geriatrycznym;  

  

prowadzenie projektu dla mieszkańców powiatu pn. „Program rehabilitacji leczniczej 

w zakresie chorób grzbietu i kręgosłupa”;  

  

prowadzenie punktu szczepień przeciwko COVID-19;   

  

działania statutowe.  

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli:  

W dniu 08.05.2023 r. Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli poinformował, że 

Stowarzyszenie Promocji Zdrowia ,,Bez Granic” zaprasza do uczestnictwa  w 

projekcie ,,Włączenie wyłączonych – aktywne  instrumenty wsparcia osób 

niepełnosprawnych na rynku pracy”, współfinansowanym ze środków Unii 

Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-

2020.  Inkubator Przedsiębiorczości dla Osób z Niepełnosprawnością umożliwił 

uczestnictwo w zajęciach takich jak: szkolenia, webinaria, doradztwo indywidualne 

oraz inne możliwości wsparcia. Podczas tych spotkań osoby zdobędą niezbędną 

wiedzę na temat formalności przy zakładaniu firmy, jak stworzyć biznesplan i jaką 

najlepiej wybrać formę prawną w prowadzeniu działalności. Ze wszystkich form 

wsparcia mogą skorzystać tylko osoby zakwalifikowane do udziału w projekcie, które 

mogą się zgłosić do zduńskowolskiego PUP.  

  

Dnia 10.05.2023 r. w Sali Informacji Zawodoznawczej przy Powiatowym Urzędzie 

Pracy w Zduńskiej Woli odbyło się spotkanie informacyjne dotyczące 

międzynarodowego pośrednictwa pracy, prowadzone przez Doradcę EURES                     

z Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Łodzi. W spotkaniu wzięło udział 13 osób.  



  

12.05.2023 r. w Sali Informacji Zawodoznawczej przy Powiatowym Urzędzie Pracy     

w Zduńskiej Woli odbyły się zajęcia z poradnictwa grupowego pn. „Sposoby 

poszukiwania pracy”, prowadzone przez przedstawiciela  Centrum  Informacji       

i Planowania  Kariery Zawodowej w Sieradzu. Celem zajęć było zapoznanie 

uczestników z aktywnymi formami i metodami poszukiwania pracy oraz 

przygotowanie do samodzielnego, skutecznego i efektywnego pozyskiwania 

zatrudnienia. Do zajęć przystąpiło 11 osób.  

  

W dniu 17.05.2023 r. Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli poinformował                     

o możliwości składania:   

  

• wniosków o refundację kosztów doposażenia/wyposażenia stanowiska pracy w 

ramach projektu „Wszyscy na plus (I)” ze środków Unii Europejskiej                 w 

ramach programu Fundusze Europejskie dla Łódzkiego 20212027, Priorytet 

FELD.07 Fundusze europejskie dla zatrudnienia i integracji w Łódzkiem, Działanie 

FELD.07.01 „Aktywizacja zawodowa – PUP” Termin składania wniosków: od 

29.05.2023 r. do 31.05.2023 r. Kwota refundacji wynosi do  

35 000,00 zł;  
  

• wniosków o przyznanie jednorazowych środków na rozpoczęcie działalności 

gospodarczej w ramach projektu „Wszyscy na plus (I)” ze środków Unii 

Europejskiej w ramach programu Fundusze Europejskie  dla Łódzkiego 2021-

2027,  

Priorytet FELD.07 Fundusze europejskie  dla zatrudnienia i integracji w Łódzkiem, 
Działanie FELD.07.01 „Aktywizacja zawodowa – PUP”. Termin składania 
wniosków: od 29.05.2023 r.  do 31.05.2023 r. Kwota dofinansowania: do 30  
000,00 zł;  
  

• wniosków w ramach projektu „Wszyscy na plus (I)” ze środków Unii Europejskiej w 

ramach programu Fundusze Europejskie dla Łódzkiego 2021-2027, Priorytet 

FELD.07  

Fundusze europejskie dla zatrudnienia i integracji w Łódzkiem, Działanie 
FELD.07.01 „Aktywizacja zawodowa –  

PUP”.  Od 18 maja 2023 r. prowadzony jest w trybie ciągłym nabór wniosków o:  

- zorganizowanie stażu – umowy zawierane będą na okres do 5 miesięcy; po 

okresie umownym wymagana deklaracja zatrudnienia;  

- organizowanie prac interwencyjnych – umowy zawierane będą na okres do 5 

miesięcy; po okresie umownym wymagana deklaracja zatrudnienia;  

- przyznanie bonu na zasiedlenie dla osób bezrobotnych do 30. roku życia.  

  

W dniu 18.05.2023 r. Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli poinformował, iż 

Wojewódzki Urząd Pracy w Łodzi organizuje w dniach 29-31 maja 2023 roku XXXV 

edycję seminarium „Własna firma – krok po kroku”, które kierowane jest do osób 

rozważających bądź planujących w najbliższym czasie uruchomić swoją działalność 

  



gospodarczą w tym m.in. osób pozostających bez zatrudnienia oraz studentek i 

studentów.  

  

Na dzień 19.05.2023 r. Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli posiada 42 krajowe 

oferty pracy na 81 wolnych miejsc pracy na stanowiska: psycholog, pracownik 

biurowy, kierowca-ładowacz, lakiernik, spawacz, pomocnik spawacza, operator 

koparki, fryzjer, operator sprzętu ciężkiego: ładowarek, kompaktora, główna 

księgowa,  szwaczka,  robotnik  drogowy,  operator  maszyn 

drogowych: ładowarka, koparka, walec, itp., kierowca C, C+E, robotnik gospodarczy, 

kierownik ds. utrzymania ruchu, specjalista ochrony środowiska, handlowiec-

pracownik biurowy, sprzedawca w szkółce roślin, pracownik produkcji, mechanik 

samochodowy, ślusarz,  pracownik  gospodarczy,  pracownik  budowlany, 

magazynier, brukarz, wulkanizator, młodszy specjalista ds. sprzedaży i obsługi 

klienta, prasowaczka, kucharz kuchni orientalnej, nauczyciel języka rosyjskiego, 

sprzątacz.  

  

W okresie od 22 kwietnia 2023 roku do 19 maja 2023 roku do PUP wpłynęły 2 

oświadczenia o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi dla obywateli 

Ukrainy i  Białorusi.  

  

W sposób ciągły prowadzone są czynności, które wynikają z zadań statutowych 

Urzędu.  

Informacja o stanie bezrobocia w Powiecie Zduńskowolskim  

Według statystyki na koniec kwietnia 2023 roku w Powiatowym Urzędzie Pracy 
w Zduńskiej Woli było zarejestrowanych 1 651 osób bezrobotnych, w tym 851 kobiet. 
Stopa bezrobocia na koniec marca 2023 roku osiągnęła w Powiecie Zduńskowolskim 
6,9%, województwie łódzkim 5,7%, a w Polsce 5,4%.  

Wsparcie dla obywateli Ukrainy  

Na dzień 19 maja 2023 roku aktywnych jest 27 osób bezrobotnych (w tym 26 
kobiet) oraz 2 poszukujące pracy (kobiety).   

Obywatel Ukrainy może skorzystać z bezpłatnej pomocy Powiatowego Urzędu 

Pracy obejmującej wsparcie w znalezieniu pracy, przede wszystkim przez 

pośrednictwo pracy  oraz poradnictwo zawodowe. Wszystkie informacje oraz oferty 

pracy w języku ukraińskim są ogólnodostępne na stronie internetowej oraz w 

gablotach, w siedzibie Urzędu. W  Urzędzie nadal funkcjonuje punkt kontaktowo-

informacyjny zarówno dla obywateli Ukrainy poszukujących pracy, jak i pracodawców 

zainteresowanych ich zatrudnieniem. Kontakt telefoniczny: 43 824 71 33, 516 497 

214;  mailowy posrednictwo@zdunskawola.praca.gov.pl. Dodatkowo przez cały czas 

uruchomiona jest infolinia Zielona Linia, czynna w godzinach 08:00-18:00 pod 

numerem telefonu 19524.  

Zgodnie z obowiązującą specustawą dotyczącą pomocy uchodźcom, do 
Powiatowego Urzędu  Pracy w Zduńskiej Woli w okresie od 22 kwietnia do 19 maja 



2023 roku wpłynęło 21 powiadomień  o powierzeniu wykonywania pracy obywatelowi 
Ukrainy.   

Na dzień 19 maja 2023 roku  Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli 
posiada 4 oferty pracy (11 wolnych miejsc pracy), na które może być skierowany 
obywatel Ukrainy.  Stanowiska: szwaczka, prasowaczka, fryzjer.  

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli nadal zwraca się z prośbą o 
zgłaszanie się pracodawców z terenu Powiatu Zduńskowolskiego, którzy byliby 
zainteresowani zatrudnianiem uchodźców z Ukrainy, wśród których przeważają 
kobiety.    

Uroczystości,  wydarzenia,  spotkania,  dodatkowe  informacje prasowe 

24.04.2023 r.  

Rozpoczął się elektroniczny nabór do szkół ponadpodstawowych prowadzonych 

przez samorząd Powiatu Zduńskowolskiego. Publikacja list kandydatów przyjętych 

nastąpi 21 lipca 2023 roku. Szczegółowe informacje dostępne są na portalu: 

https://lodzkie.edu.com.pl.  

28.04.2023 r.  

Rok szkolny dla klas programowo najwyższych szkół ponadpodstawowych dobiegł 

końca.  

Mury liceów i techników prowadzonych przez samorząd Powiatu Zduńskowolskiego 
opuściło 616 uczniów. Do tegorocznego egzaminu maturalnego przystąpiło 568 
abiturientów. Matury 2023 rozpoczęły się w czwartek 4 maja o godzinie 09:00 i trwały 
do 23 maja. Dla wszystkich maturzystów obowiązkowe były dwa przedmioty 
zdawane ustnie, bez określania poziomu: język polski i język obcy nowożytny oraz 
trzy przedmioty zdawane pisemnie na poziomie podstawowym: język polski, 
matematyka i język obcy nowożytny, a także jeden wybrany przedmiot zdawany na 
poziomie rozszerzonym. W tym roku, wśród przedmiotów rozszerzonych, największą 
popularnością cieszyły się język polski, matematyka i geografia.  
  

02.05.2023 r.   

Dzień Flagi Rzeczypospolitej Polskiej  W szczególny sposób uczciliśmy Dzień Flagi 
Rzeczypospolitej Polskiej.    W towarzystwie harcerzy z Hufca ZHP Zduńska Wola 
uroczyście podnieśliśmy biało-czerwoną na maszt przy budynku Starostwa 
Powiatowego, wspólnie śpiewając hymn państwowy. Mieszkańcy otrzymali od nas 
flagi. Każdego roku pojawia się ich coraz więcej na balkonach, przy domach. 
Pokazujemy, że jesteśmy dumni z polskich barw.  

03.05.2023 r.  

Obchody Święta Konstytucji 3 Maja  

Mszą Świętą w intencji Ojczyzny w Bazylice Mniejszej pw. Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi Panny w Zduńskiej Woli rozpoczęliśmy obchody 232. rocznicy 
uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Następnie przy dźwiękach  



Miejskiej Orkiestry Dętej w Zduńskiej Woli o Tradycjach Kolejowych i honorowej 

asyście 15. Sieradzkiej Brygady Wsparcia Dowodzenia przeszliśmy na ul. Łaską 46a, 

gdzie o godzinie 12:00, przed nowo wybudowanym pomnikiem Konstytucji Trzeciego 

 Maja została  

podniesiona flaga i odśpiewano hymn. Podczas uroczystości odsłonięto i poświęcono 
Pomnik Konstytucji Trzeciego Maja. Władze Powiatu Zduńskowolskiego, Miasta 
Zduńska Wola, Gminy Zduńska Wola i Przedstawiciele służb mundurowych, 
instytucji, organizacji oraz partii politycznych oddali hołd, złożyli wiązanki kwiatów i 
zapalili znicze pamięci przy pomniku.  

03.05.2023 r.  

Majówka z Powiatem  

Tegoroczne obchody Świąt Majowych zakończył powiatowy piknik zorganizowany na 

terenie Powiatowego Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego  przy  ul. 

 Dolnej  41.  Organizatorzy  wydarzenia  – zduńskowolskie Starostwo 

Powiatowe i Powiatowe Centrum Kultury, Sportu  i  Rekreacji w Zduńskiej Woli 

zaplanowali sporo atrakcji dla wszystkich mieszkańców i gości Powiatu 

Zduńskowolskiego. W programie były występy dzieci i młodzieży z Powiatowego 

Młodzieżowego Domu Kultury „Na Pięterku”, potańcówka z Zespołem ALLEGRO, 

stoiska kół gospodyń wiejskich, dmuchańce, kucyki i wiele innych.  

06.05.2023 r.   

Tegoroczny Powiatowy Dzień Strażaka obchodzono w Szadku. Rozpoczęto go 
uroczystą mszą w Kościele pw. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny i św. 
 Jakuba Apostoła w Szadku w intencji strażaków Powiatu Zduńskowolskiego. Po 
nabożeństwie uczestnicy uroczystości przemaszerowali na teren MiejskoGminnego 
Ośrodka Kultury w Szadku, gdzie odbył się uroczysty apel. Podczas apelu odczytano 
poszczególne rozkazy personalne, wręczono akty nadania wyższych stopni 
służbowych, odznaczenia oraz poświęcono mikrobus Renault Trafic z KP PSP                    
w Zduńskiej Woli. Władze Powiatu Zduńskowolskiego reprezentował Wojciech 
 Rychlik, wicestarosta zduńskowolski.  

12, 13, 14.05.2023 r.  

Po raz trzeci, na parkingu przy Powiatowym Międzyszkolnym Ośrodku Sportowym w 
Zduńskiej Woli, u zbiegu ulic Piwnej i Dolnej, miał miejsce cieszący się dużym 
zainteresowaniem mieszkańców Festiwal Food Trucków, na którym serwowane były 
dania kuchni niemalże z całego świata. Trzydniowe wydarzenie zorganizowane 
zostało przez Food Truck Festiwals, Starostwo Powiatowe w Zduńskiej Woli i 
Powiatowe Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji.  

12.05.2023 r.  

Mistrzostwa Powiatu Zduńskowolskiego w Koszykówce 3x3 „STREETBALL” 
zorganizowane przez MUKS „PARK” Zduńska Wola, Starostwo Powiatowe w 
Zduńskiej Woli oraz II Liceum Ogólnokształcące im. Jana Pawła II w Zduńskiej Woli 
przyniosły zwycięstwo zespołom „RAFSONY” (kat. szkoły ponadpodstawowe) i 
„KUCHARZE” (kat. szkoły podstawowe). Na podium znalazły się również 



„NOGGERS IN PARIS” – II miejsce i „TERESI” – III miejsce (kat. szkoły 
ponadpodstawowe) oraz „DWÓJKA” – II miejsce i „AND ONE” – III miejsce (kat. 
szkoły podstawowe).  

13.05.2023 r.  

Z okazji doniosłej rocznicy 100-lecia powstania Ochotniczej Straży Pożarnej 

Zborowskie Władze Powiatu Zduńskowolskiego złożyły wszystkim druhnom                       

i druhom najserdeczniejsze życzenia, a także podziękowania za codzienną 

 gotowość  do  niesienia  pomocy mieszkańcom Powiatu będącym                         

w potrzebie, zaangażowanie w ratowanie życia, zdrowia i mienia ludzkiego oraz 

ofiarność podczas prowadzonych akcji.  

21.05.2023 r.   

„Trauma wojenna oraz budowanie odporności psychicznej” to główne zagadnienia 
konferencji pod patronatem Starosty  
Zduńskowolskiego i Prezydenta Zduńskiej Woli, którą zorganizowano 21 maja w 
MDK „Ratusz”. Skierowana była głównie do pedagogów, psychologów oraz osób 
zajmujących się uchodźcami zza wschodniej granicy.  

  

 

Jubileusz 100-lecia obecności Księży Orionistów w Polsce  

Zachęcamy Mieszkańców i Gości Powiatu Zduńskowolskiego do uczestnictwa w 
doniosłym Jubileuszu 100-lecia obecności Księży Orionistów w Polsce. Uroczystości 
odbędą się 26, 27 i 28 maja w Zduńskiej Woli na terenie Parafii św. Antoniego z 
Padwy. Zaplanowane obchody będą mieć duchowy, jak i rozrywkowy charakter. 
Organizatorzy zapraszają do wspólnej modlitwy, na ewangelizacyjne wieczory oraz 
koncerty gwiazd. Wystąpią Skaldowie, Roksana Węgiel i rapujący ksiądz Kuba 
Bartczak. Patronat nad wydarzeniem objął prezydent RP Andrzej Duda, marszałek 
województwa łódzkiego Grzegorz Schreiber, ksiądz biskup Diecezji Włocławskiej 
Krzysztof Wętkowski, starosta zduńskowolski Hanna Iwaniuk oraz prezydent 
Zduńskiej Woli Konrad Pokora.  

  

Punkt 14 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radny Krzysztof Nowak złożył interpelację w sprawie  naprawy ubytków i dziur 

obrzeży jezdni dróg powiatowych Łobudzice- Wola Łobudzka, Osiny - Piaski 

Wilamów. Nadmieniam, że powyższe drogi są w fatalnym stanie  i planowane w WPI 

do przebudowy lub nakładki asfaltowej. Obecne ubytki zgłaszane przez mieszkańców 

mogą być przyczyna uszkodzeń pojazdów i wypadków, za które powiat może 

ponosić konsekwencje.  

 



Punkt 15 

Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 

Radny Tomasz Półgrabia złożył wniosek  w sprawie prawidłowego oznakowania 

oznakowaniem pionowym terenu budowy dróg: Stanisława Staszica - Wiosenna- 

Spółdzielcza. Uzupełnienie oznakowania ma na celu podniesienie bezpieczeństwa 

pieszych, którzy poruszają się w tym rejonie Zduńskiej Woli.  

 

Punkt 16  

Sprawy różne. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że na jego ręce wpłynął anonim, z którego 

wynika, że pan przewodniczący również go otrzymał. Czy coś w tym temacie 

powziął. 

Przewodniczący Rady Powiatu Piotr Warchlewski  poinformował, że nie rozpatruje 

anonimów. Nie zna adresata, nie może zweryfikować tych danych. Poruszanie tego 

tematu publicznie narusza dobro osobiste zainteresowanych.  Jeżeli ktokolwiek wie    

o dokonaniu przestępstwa ma obowiązek zgłosić się do organów ścigania jako 

domniemanie dokonania przestępstwa.  Jeżeli wniosek wpłynie ponownie z podanym 

adresatem skieruje go do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Starosta Hanna Iwaniuk oświadczyła, że jest to wierutne kłamstwo, nie mające nic 

wspólnego z prawdą. Jeżeli ktoś stawia w przestrzeni publicznej takie oskarżenia, nie 

mając żadnych dowodów, a to jest anonim, to zachęcam  - być może dysponuje 

jakimiś, by je zgłosił organom ścigania. Mam czyste sumienie w tej sprawie.   Jak                 

i w wielu innych. 

Radna Ewa Mielczarek – Sójka poprosiła o kilka słów informacji dotyczących 

realizacji przebudowy drogi Prusinowice – Borki Prusinowskie. Pojawiają się 

zagrożenia co do wykonania tej inwestycji.   

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że 11 maja br. nastąpiło otwarcie ofert                  

w drugim postępowaniu przetargowym dotyczącym przebudowy drogi o której mówiła 

pani przewodnicząca. Zostały złożone dwie oferty. Z których najkorzystniejsza 

przekraczała środki zarezerwowane w budżecie. Zwróciliśmy się do samorządu 

Gminy i Miasta Szadek o udzielenie pomocy finansowej, przesunięcie terminu 

płatności. Do zabezpieczenia potrzebna jest kwota 2.600.000 zł.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że temat ten jest przedmiotem dyskusji 

od wielu miesięcy. Pojawił się, kiedy był nabór wniosków do Polskiego Ładu. Była 

podjęta decyzja, że taki wniosek zostanie złożony chociaż na tym etapie 

sygnalizowaliśmy, że będzie problem ze zabudżetowaniem tego przedsięwzięcia ale 

decyzja została podjęta wolą większości. Wniosek został złożony, powiat otrzymał 



dofinansowanie w wysokości 2 mln zł. Zostało zlecone opracowanie  programu 

funkcjonalno- użytkowego, które wskazywało, że koszt zadania będzie wynosił 5 mln 

złotych. Szukając środków, został złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego do 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Zakładał przebudowę odcinka w 

miejscowości Prusinowice od szkoły do skrzyżowania w miejscowości Borki 

Prusinowskie (przebudowa jezdni, odwodnienie, budowa chodnika na długości  500 

m). W wyniku oceny merytorycznej przeprowadzonej przez Urząd Marszałkowski, 

Zarząd podjął decyzję o budowie chodnika na całej długości. Program funkcjonalno-

użytkowy został uzupełniony. Dzięki temu wniosek uzyskał dofinansowanie na 

pierwotnie wnioskowanym poziomie. Została podpisana umowa. W pierwszym etapie 

nikt nie zgłosił się do przebudowy. W drugim zamówieniu wpłynęły dwie oferty. 

Brakująca kwota to 2.600.000 zł. Zarząd Powiatu podjął decyzję by zwrócić się o 

wsparcie do Gminy i Miasta Szadek. Odbyło się spotkanie z Panem Burmistrzem. 

Jest propozycja rozłożenia zadania na okres dwóch lat. Na każdy samorząd 

przypadnie 1.300.000 zł. Pismo jest złożone, czekamy na odpowiedź.  

Starosta Hanna Iwaniuk przestawiła projekt stanowiska, stanowiącego sprzeciw 

planowanej wycinki drzew w Lesie Paprockim.  

Radny Tomasz Półgrabia zapytał czy został zaproszony został ktoś z Nadleśnictwa. 

Na ten moment brak informacji na temat robót jakie mają być wykonane. Jeżeli taka 

osoba została zaproszona, chciałby zadać jej pytanie.  

Radny Zbigniew Piotrowski stwierdził, że należało poczekać co najmniej dwa 

tygodnie na odpowiedź i dopiero wystosować sprzeciw. Ponadto nie jesteśmy 

fachowcami w prowadzeniu gospodarki leśnej. Odpowiedzi powinien udzielić 

fachowiec.  

Radny Dawid Mazurkiewicz w dniu 18 maja zostało wysłane pismo i od razu ma iść 

za tym sprzeciw rady powiatu w sprawie planowanej wycinki drzew a nie wiemy jaka 

ona będzie, czy nadleśniczy ma coś w tej kwestii do powiedzenia.  Jakie są zasady, 

czy to jest zgodne z ustawą. Zapytał kto jest autorem tego sprzeciwu.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że jest autorem przedłożonego projektu 

sprzeciwu. Z informacji uzyskanej od pana nadleśniczego wiadomo, że drzewa 

oznaczone na pomarańczowo to drzewa do wycięcia. Osoby, które pojawiły się                  

w Lesie Paprockim to mieszkańcy Zduńskiej Woli zaniepokojeni wycinką. Chcą 

zrobić wszystko by ten las uchronić. Zdanie mieszkańców powinno być priorytetem. 

Poprosiła o poddanie wniosku pod głosowanie.  

Radny Tomasz Filipowski poinformował, że podziwia ludzi którzy wyszli do Lasu i 

pokazali, że jest kłopot. Te oznaczenia oznaczają wycinkę. Szkoda, że taki wiec nie 

odbył się w Szadku. To co się dzieje od 5 lat na terenie naszego powiatu - wycięto 

mnóstwo drzew. Wycięto piękne dęby, nawet w rezerwacie.   

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że Las Paprocki jest istotny dla mieszkańców 

Zduńskiej Woli ale nie można bez sprawdzenia informacji wrzucać na każdą radę 

powiatu spraw czy stanowisk na zasadzie, że „rada miasta  podjęła stanowisko to my 



też podejmijmy”. Powinniśmy wysłuchać opinii fachowców. Dowiedzmy się czegoś               

i podejmijmy dopiero decyzję.  

Radny Tomasz Ziółkowski poinformował, że jest informacja, w planie o urządzeniu 

lasu do 2025 r. jest zaplanowana wycinka drzew w tym miejscu. Wiec który się odbył 

nie wyglądał na wiec polityczny, było bardzo dużo ludzi. Jest to dla nas sygnał. Jest 

to wzmocnienie sprzeciwu mieszkańców. Drzewa tnie się bardzo szybko, nie 

możemy czekać.  Tym sprzeciwem możemy wstrzymać tą wycinkę. Las Paprocki jest 

częścią integralną Kępiny.  

Radna Jadwiga Ziółkowska przypomniała o wycince drzew od ul. Mostowej do 

skrzyżowania na ul. Getta Żydowskiego.  Drzewa zostały wycięte w ciągu jednej 

nocy. Było to 100 drzew. Wśród wyciętych drzew było tylko 15 spróchniałych. A pełno 

spróchniałych bliżej rowu zostało. Nikt tych drzew nie badał. Spieszono się bo 

zaczynał się okres wylęgu ptaków. Wiele starszych osób, które nie mogły wziąć 

udziału w proteście w sprawie Lasu Paprockiego , upoważniło mnie do zaapelowania 

w tej sprawie.  

Radny Marcin Łabędzki stwierdził, że sprzeciw jest jak najbardziej zasadny. 

Większość lasów na terenie powiatu zduńskowolskiego to lasy porolne. Mają one 

żywotność około 60-80 lat. Dominuje głównie sosna zwyczajna. Potrzebuje ona 

procesu zwanego mikoryzą. Bez tego drzewo nie jest w stanie dobrze funkcjonować. 

Gospodarka leśna zaczyna się od drugiego nasadzenia. Powinna się odbyć dyskusja 

na temat tak szybkiej wycinki. Rozumie obawy mieszkańców. Nie mamy wiedzy kiedy 

wycinka nastąpi, stąd to przyśpieszenie.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że w kraju wycina się puszcze, lasy . 

Nie dziwmy się, że społeczeństwo nie akceptuje tych wycinek. Być może sprzeciw 

wiele nie zmieni ale spowoduje dyskusję nad zasadnością wycinki tego lasu. Kiedy 

pójdą piły wtedy sprzeciw do niczego nie będzie potrzebny. Przyłączmy się do apelu 

by nie zostały wycięte wszystkie lasy.  

Radny Stanisław Szuster poinformował, że podobna wycinka ma również miejsce             

w Łodzi na Lublinku. Tam również mieszkańcy protestują przeciwko tej wycince. 

Media piszą, że samorząd nic nie robi i pozwala na tą wycinkę. Planowana jest tam 

jakaś budowa. Tu jak znowu samorząd blokuje tą wycinkę to też jest niedobrze. 

Trudno to wszystko zrozumieć. Tu są drzewa i tam są drzewa. Jedno województwo. 

Odnośnie drogi Borki Prusinowskie, przełożenie realizacji inwestycji w czasie może 

sprawić, że te 2.600.000,00 zł braknie. Materiały i robocizna drożeje.  Co wtedy z tą 

inwestycją.  

Starosta Hanna Iwaniuk odpowiedziała, że dziś w tak postępującej inflacji, która 

może się ustabilizowała - ale i tak jest wysoka, jest ryzyko zarówno dla inwestora jak 

i wykonawcy, który chce ją realizować. Każdy to ryzyko mierzy. My mierzymy w 

możliwościach finansowych, bo nie są one nieograniczone.  A dodatkowe nasze 

dobre chęci muszą iść w parze z zapisami ustawy o zamówieniach publicznych. 

Ryzyko również ponosi wykonawca. Póki co brakuje 2.600.000 zł. 



Starosta Hanna Iwaniuk zgłosiła formalny wniosek o podanie wniosku pod 

głosowanie.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Sprzeciw w sprawie planowanej wycinki drzew w Lesie Paprockim.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Dawid Mazurkiewicz, Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (3) 

Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak  

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Romuald Solarek  

 

Radny Dawid Mazurkiewicz zapytał o ograniczenie naboru do klas do szkoły                      

w Wojsławicach oraz do Elektronika. Rodzice są oburzeni.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik  odpowiedział, że w roku bieżącym jest więcej 

abiturientów szkół podstawowych do szkół ponadpodstawowych. Mamy pełną 

analizę. Nabór oparty jest na schemacie wolnego wyboru. Zasady naboru są 

identyczne dla całego województwa łódzkiego od 24 kwietnia do 23 maja. Liczba 

miejsc jest wystarczająca.  Jest 900 absolwentów szkół podstawowych.  Zakładamy 

również grupę uczniów z innych powiatów. Nabór do szkół jest na bieżąco 

monitorowanych. Tam gdzie jest większe zainteresowanie, staramy się zwiększać tą 

dostępność. Tam gdzie nie ma szans na powstanie oddziału z powodu na znikome 

lub żadne zainteresowanie, w tym momencie wiemy jedno, że nie można krzywdzić 

dziecka, trzeba zamknąć taki kierunek kształcenia. Największą popularnością cieszy 

się I Liceum Ogólnokształcące. Ta tendencja jest od lat. Liczba oddziałów została 

zwiększona z 5 do 6 a kandydatów jest na poziome 9 oddziałów. Jest ponad 100 

uczniów więcej niż zdolność tej szkoły na przyjęcie. Słabszy jest nabór do II Liceum, 

szkoła przewidziała otwarcie 5 oddziałów, nowy oddział medyczny nie cieszył się 

zainteresowaniem. Jeżeli chodzi o Wojsławice od kilka lat jest tam potężny regres. 

Szukamy pomysłów by tą szkołę zachować w systemie, jednak zła komunikacja, 

powoduje że młodzieży jest tam mniej. W szkole branżowej  na kierunku kucharz był 

tylko 1 chętny, mechanizator pojazdów rolniczych 0 chętnych, rolnik 0 chętnych. W 

Wojsławicach powstanie klasa mundurowa tzw. policyjna. Podjęta została próba 



otwarcia klasy licealnej wojskowej.    - 15 chętnych i dwa technika w jednej klasie.  

Mamy do wyboru czy tak zaproponować kierunki do realizacji czy też postawić 

uczniów przed faktem, że po przeprowadzonym w systemie przypisaniu do 

poszczególnych klas a będzie to miało miejsce 14 lipca  godz. 12.00 uczniowie 

dowiedzieliby się, że są nie przypisani do żadnej ze szkół.  Między  6 a 10 lipca 

uczniowie mogą dokonywać przepisania. Lepiej jest modelowanie naborem. By 

oddział funkcjonował na podstawie subwencji musiałby zakładać 36 uczniów przez 

cały cykl kształcenia. Jest to nie możliwe. Subwencja nie pokrywa wydatków na 

oświatę.  

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że nie jest do końca przekonany by ta 

rekrutacja została zamknięta przedwcześnie. Nie byłoby wówczas protestów 

rodziców. Ponadto planując klasy, macie Państwo wiedzę jak mniej więcej ta 

rekrutacja może przebiegać. Nie było oferty dostosowanej do naboru. 

Wicestarosta Wojciech Rychlik odpowiedział, że pracownicy Wydziału Edukacji jak                

i dyrektorzy szkół znają się na swojej pracy. Na prośbę jednego z rodziców 

otworzyliśmy ponownie jeden nabór, okazało się przez kolejne dni nikt się nie 

zapisał. Nie zapisał tam również swojego dziecka.  

Radny Tomasz Filipowski poprosił, by nie mówić, że szkoła w Wojsławicach jest 

historią. Podobnie było ze szkołą w Karsznicach.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik odniósł się do wypowiedzi radnego, że robione jest 

wszystko by Wojsławice przetrwały. Wprowadzone zostały klasy mundurowe, 

natomiast klasy o profilu rolniczym są historią. Klasy mundurowe dają jakąkolwiek 

alternatywę.  

 

Punkt 17 

Zakończenie LXI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

 

Posiedzenie LXI sesji zakończył przewodniczący Rady Powiatu Zduńskowolskiego.  

  

Przewodniczący 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

Piotr Warchlewski   

 

 

 


